
شــکیبانیا ضمن بیان اینکه فیلم هنوز 
در ســینماها نیز در حال اکران اســت، 
افزود: شخصا فکر می کنم اولین فیلمی 
هستیم که به طور همزمان هم به صورت 
آنلاین و هم در ســینماها در حال اکران 
اســت. البته این هم به خاطر شــرایط 
خاصی اســت که وجــود دارد وگرنه 
رفتار معمول این اســت که فیلم اول در 
سینماها اکران شود و سپس به صورت 
آنلایــن در وی او دی ها پخش شــود.

گروه ســینما و تلویزیون-  یکی از فعالان اینســتاگرام قرار است اولین فیلم بلند 
سینمایی خود را کارگردانی کند.

شــورای پروانه ساخت سازمان سینمایی برای هشت فیلم پروانه ساخت و برای 
چهار کارگردان مجوز فیلمســازی اول صادر کرد که در بین آنها فیلمنامه »حکم تجدید 
نظر« به تهیه کنندگی رضا کریمی، کارگردانی و نویسندگی محمد امین کریم پور به چشم 
می خورد.نکته ای که در گزارش سازمان سینمایی جلب توجه می کند کارگردانی محمد 
امین کریم پور اســت که فعالیت چند ســاله در فضای اینستاگرام دارد.اینکه کریم پور 
چطور و چگونه توانسته مجوز های لازم برای کارگردانی یک فیلم سینمایی را دریافت 
کند، علامت سوالی است که انتظار می رود سازمان سینمایی به عنوان مرجع پاسخگوی 
آن باشــد. طبیعتاً دریافت مجوز کارگردانی قوانینی دارد که یک فرد باید طبق آن پیش 
برود تا بتواند در این عرصه پا بگذارد؛ امید است در این خصوص نیز شفاف سازی های 

لازم صورت بگیرد.

گروه ســینما و تلویزیون-  شبکه هولو از سرگذشــت »هیلاری رادام کلینتون« 
در شــرایطی که با »بیل کلینتون« رئیس جمهوری اســبق آمریکا ازدواج نکرده بود، یک 

مجموعه تلویزیونی می سازد.
کرتیس سیتنفلد نویسنده ۴۴ ساله آمریکایی ماه مه امسال )اردیبهشت-خرداد ۹۹( 
رمانی را با عنوان رادام ،منتشــر کرد که سرگذشــت هیلاری رادام کلینتون را در دنیایی 

روایت می کند که با بیل کلینتون رئیس جمهوری اسبق آمریکا ازدواج نکرده است.
شبکه آمریکایی هولو حق خرید این رمان پرفروش را به دست آورده و قرار است 

براساس داستان آن یک مجموعه تلویزیونی بسازد.
ســارا تریم خالق سریال های معروفی چون رابطه و خانه پوشالی ،نویسندگی این 
پروژه و وارن لیتل فیلد تهیه کننده اجرایی ســریال سرگذشت ندیمه، تهیه کنندگی آن را 

برعهده خواهد داشت.
این ســریال داســتان زن جوان جاه طلبی را روایت می کند که در اواخر قرن بیستم 
میلادی به پرورش ذهن خارق العاده خود می پردازد و در این راه از کمال گرایی به بدبینی 

رسیده و دوباره به نقطه اول برمی گردد.  
در صورت اجرایی شدن این پروژه تلویزیونی، این دومین پروژه  هولو است که با 
تمرکز بر داستان زندگی هیلاری کلینتون روی آنتن می رود. این شبکه ماه مارس )اسفند 
۹۸-فروردین ۹۹( ســریال چهار قســمتی هیلاری را پخش کرد. سریالی که علاوه بر 
ماجراهای کارزار انتخاباتی کلینتون در انتخابات سال ۲۰۱۶، رویدادهایی از گذشته وی 

که در زندگی امروزش تاثیرگذار بودند را نیز جلوی دوربین برد.
هیلاری رادام کلینتون سیاستمدار آمریکایی و نامزد حزب دموکرات در انتخابات 
ریاســت جمهوری سال ۲۰۱۶ بود که رقابت را به دونالد ترامپ جمهوری خواه واگذار 
کرد. کلینتون در کارنامه سیاسی خود تصدی پست هایی چون وزارت امور خارجه آمریکا 
)در دوره ریاســت جمهوری باراک اوباما( را دارد. این سیاستمدار دمکرات که در سال 
۱۹۷۵ با بیل کلینتون ازدواج کرد، نخستین بانوی اولی است که برای ارائه توضیحات به 
دادگاه احضار شد. وی در سال ۱۹۹۶ در برابر هیئت منصفه فدرال در خصوص مجادله 
وایت واتر شهادت داد، گرچه حین ریاست جمهوری همسرش در این خصوص یا دیگر 
تحقیقات هرگز اتهامی متوجه او نشــد. زندگی زناشــویی وی با کلینتون رئیس جمهور 
وقت آمریکا در پی رسوایی اخلاقی وی در سال ۱۹۹۸ سوژه توجه گسترده عمومی شده 

و نقش کلی او به عنوان بانوی اول با واکنشی قطبی از سوی جامعه آمریکا مواجه شد.

طنزپرداز اینستاگرامی کارگردان
 سینما شد!

سرگذشت هیلاری کلینتون در نبود 
»بیل«، سریال می شود
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حامد شکیبا نیا با بیان اینکه هزینه تولید مستند »جایی برای فرشته ها نیست« ۳۵۰ میلیون تومان شد، گفت: متاسفانه گروهی از مخاطبان وقتی 
می فهمند در حال دزدی از سینما هستند، کیف می کنند اما در واقع آنها نمی دانند هزینه دانلود غیرقانونی فیلم به اندازه همان بلیت فیلم است و تنها از 

این طریق، حس زرنگی شان ارضا می شود.

گروه ســینما و تلویزیون - شرکت 
آمریکایی کرایتریون با انتشار نسخه بلوری 
فیلم »طعم گیلاس« ساخته زنده یاد عباس 
کیارســتمی، به این فیلم کلاســیک جان 
تازه بخشید.نســخه بلوری طعم گیلاس با 
کیفیت ۴K از لحاظ صدا و تصویر نسبت 
به نســخه دی وی دی که در ســال ۱۹۹۹ 
عرضه شد، پیشــرفت قابل توجهی داشته 
اســت. نســخه اولیه آنامورفیک نبود و در 
نتیجه برای نمایش در تلویزیون های پرده 
عریض )واید اسکرین( مناسب نبود. تصویر 
در نســخه جدید واضح تر بوده و در مورد 
جنس لباس ها و کلــوزآپ از چهره ها که 
بخش مهمی از فیلم هستند، نسبت به نسخه 
قدیمی شفافیت و تراکم پیکسلی بیشتری 
دارد. رنگها نیز در این نســخه جدید زنده 
بوده و خلوص بیشــتری دارند. استفاده از 
فرمت LPCM نیز دیالوگ ها را به وضوح 
انتقال داده و به ســروصدای محیط صنعتی 

پیرامون و گفت وگوهایی که نصف و نیمه به 
گوش می رسند، عمق بخشیده است.

به نسخه جدید طعم گیلاس، مصاحبه 
تصویری با زنده یاد عباس کیارســتمی در 
سال ۱۹۹۷ نیز اضافه شده است. کیارستمی 
در این مصاحبه از اهمیت تخیل در سینما و 
زندگی می گوید و به زبان انگلیسی درباره 
سینمای کوانتین تارانتینو کارگردان مطرح 

انگلیسی- آمریکایی اظهار نظر می کند.
در کنار مصاحبه جدید حمید نفیسی 
ســینماگر سرشــناس ایرانی درباره تاثیر 
سینمای کیارستمی بر فیلمهای روایی خود، 
کلیپی ۴۰ دقیقه ای از فیلم طعم گیلاس که 
در آن کیارستمی و پسرش بهمن برخی از 
صحنه های فیلم را با هم تمرین می کنند به 
همراه میان بــرش از فیلم نهایی نیز در این 
نســخه گنجانده شده اســت. به علاوه در 
یک قســمت کوتاه و درعین حال مستدل 
از مشــاهدات مربوط به هنر فیلم از کانال 

کرایتریون، کریســتین تامپسون بر اهمیت 
چشم انداز در سینمای کیارستمی پرداخته 
و تکنیک منحصربه فرد این سینماگر ایرانی 
را در ایجــاد تعلیق روایی توضیح می دهد. 
ای. اس. همرا ،از منتقدان شناخته شده فیلم 
نیز در یک کتابچه تاشــوی مصور همراه، 
خوانشی اســتنباطی از اثر کیارستمی ارائه 

داده و آن را بــا فیلم وانــدا از باربارا لودن 
قیاس می کند.  

ارائه کننده  کرایتریــون  مجموعــه 
مجموعه فیلم های کلاسیک و معاصر سینما 
با بهترین کیفیت ممکن می باشد. کارهای 
بهترین ســینماگران جهان از جمله از ژان 
رنوار،  ژان لوک گودار،  آکیرا کوروســاوا،  

ژان کوکتو،  فدریکو فلینی،  اینگمار برگمن،  
آندره تارکوفســکی، دیویــد لینچ،  آلفرد 
هیچکاک،  اســتنلی کوبریک،  دیوید لین،  
فریتس لانگ،  عباس کیارســتمی و … در 

زمره فیلم های این مجموعه قرار دارند.
طعم گیلاس در یک نگاه

طعم گیلاس فیلم ایرانی در ســبک 
مینیمالیســتی به کارگردانی و نویسندگی 

عباس کیارستمی در سال ۱۳۷۶ است.
فیلم درباره مردی است که در حومه 
شــهر تهران، با اتوموبیلش دنبال کســی 
می گردد که تقاضای پردردسر او را در ازای 
دریافت ۲۰۰ هزار تومان پول انجام دهد. این 
اثر یکی از مهم ترین جوایز تاریخ سینمای 

ایران است.
کیارستمی با طعم گیلاس اولین نخل 
طلای کن را در ســال ۱۹۹۹ برای سینمای 
ایران به دست آورد. این فیلم پس از بدرود 
حیات کیارستمی از تلویزیون پخش شد! 

همایون ارشــادی و گروهی از بازیگران در 
این فیلم مقابل دوربین همایون پایور بازی 

کردند.
موســیقی طعم گیلاس، انتخابی از 
لویی آرمســترانگ و احمد ظاهر اســت. 
کیارستمی شخصاً اثر را تدوین کرده است.

کیارســتمی در مورد این فیلم گفت: 
»تفاوت و شــباهت کار مــا کارگردان ها با 
روان شناســان در این است که کارگردان، 
در ســطح جامعه معضــلات را می بیند و 
نقطه  درد را نشان می دهد ولی همان جا رها 
می کند و از اینجا به بعد، حیطه او نیســت. 
این جامعه روانپزشــکی اســت که پس از 

تشخیص، به درمان درد هم می پردازد.«
همایون ارشادی، عبدالرحمن باقری، 
افشــین خورشید بختیاری، حسین نوری، 
صفار علی مرادی، احَمــد انصاری، الهام 
ایمانی و حمید معصومی در فیلم سینمایی 

طعم گیلاس نقش آفرینی کرده اند.

» طعم گیلاس« کیارستمی جان تازه گرفت

»جایی برای فرشته ها نیست« 
۴ ساعته قاچاق شد

گروه سینما و تلویزیون- حامد شکیبا نیا 
)تهیه کننده مســتند جایی برای فرشته ها نیست( 
درباره همزمانی اکران این فیلم در گروه سینمایی 
هنروتجربه و ســینمای آنلاین گفت: برنامه ما از 
ابتدا اکران آنلاین بود و زمانی که سینماها تعطیل 
بود، قراداد آن را هم بسته بودیم، منتها چون قرار 
شد سینماها باز شوند و برنامه سازمان سینمایی 
هم اکران محدود به فیلم هایی بود که پرفروش تر 
هســتند، به ما هم به دلیل اینکه فیلم مان یکی از 
شــانس های فروش در بخش هنروتجربه بود، 
پیشنهاد شــد ابتدا آن را در ســینما اکران کنیم. 
البته بایــد بگویم فیلم های هنروتجربه اساســا 
آثاری نیستند که برای فروش تولید شوند، منتها 
همانطور که در بخش ســینمای تجاری هم کار 
پرفروش تــر را برای اکران در ایام کرونا انتخاب 
کرده اند، در بخش هنروتجربه هم فیلم ما یکی از 
همان فیلم هایی بود که به نظر می رســید انتخاب 

بهتری برای این دوران است.
وی ادامه داد: بر همین اساس موسسه هنر 
و تجربه تقاضا کرد که ما این فیلم را قبل از اینکه 
به صورت آنلاین اکران کنیم، در ایام بازگشــایی 
مجدد ســینماها، ابتدا روی پــرده ببریم. ما هم 
امیدوار بودیم که وضع ســینماها بهتر شود و به 
همین دلیل به نظرمان رسید که اکران سینماها را 
برویم و به ایــن ترتیب اکران آنلاین آن را کمی 
عقب انداختیم. بنابراین بعد از یک ماه که فیلم در 
گروه هنروتجربه اکران شــده بود، اکران آنلاین 
خود را شروع کردیم. چون بر اساس تبلیغاتی که 
انجــام داده بودیم، متقاضیان زیادی به ما فیدبک 
می دادند که ما نمی خواهیم فیلم را در سینما ببینیم، 
اکران آنلاین کنید. حتی برخی ناسزا می گفتند که 

چرا برای رفتن به سینما تبلیغ می کنید.
شــکیبانیا ضمن بیان اینکــه فیلم هنوز در 
ســینماها نیز در حال اکران است، افزود: شخصا 
فکر می کنم اولین فیلمی هستیم که به طور همزمان 
هم به صورت آنلاین و هم در ســینماها در حال 
اکران است. البته این هم به خاطر شرایط خاصی 
است که وجود دارد وگرنه رفتار معمول این است 
که فیلم اول در ســینماها اکران شود و سپس به 

صورت آنلاین در وی او دی ها پخش شود.
تهیه کننده مســتند »جایی برای فرشــته ها 
نیســت« در بخش دیگــری از صحبت هایش 

در این باره که آیــا نحوه برخورد وی او دی ها با 
مستندها همچون فیلم های داستانی است یا خیر 
بیان کرد: چند روز قبل که اکران آنلاین ما شروع 
شد، در بنر اول فیلیمو و آپارات بودیم و هرکسی 
هم می خواست یک ویدیو در آپارات ببیند تبلیغ 
فیلم ما را می دید. یعنی برای فیلم ما همان کاری 
را کردنــد که از نظر تبلیغاتــی برای بقیه فیلم ها 
انجــام می دهند. به نظر من این رفتار حرفه ای و 
معقولــی بود که آنها انجام دادند و محصولی که 
الان محصول خودشــان است را به خوبی تبلیغ 
کردند. اما به طور کل وی او دی ها هم موسسات 
تجاری هستند. این درست بوده که محصول آنها 
محصولات فرهنگی اســت اما هزینه های خیلی 
بالایی دارند و اساسا شرکت هایی به شمار می آیند 
که تراز تجاری شــان باید مثبت باشد. بنابراین به 
نظر من طبیعی است که با فیلم های مختلف رفتار 

متفاوتی داشته باشند.
وی در ادامه بیان کرد: در همه جای دنیا نیز 
به همین صورت است. به عنوان مثال حتی اگر به 
نسبت فیلم های تجاری و مستند در نت فلیکس 
هم نگاه کنید، نسبت نامتقارانی را می بینید. شاید 
یک یــا دو درصد مســتند در مقابل ۹۸ درصد 
بقیه آثار باشــد. این موضوع طبیعی است؛ چون 
قرار نیســت که سینمای مســتند پولی به جیب 
وی او دی ها بریزد. در واقع مقداری مســئولیت 
اجتماعی و انگیزه های فرهنگی ممکن است سبب 
شود که یک وی او دی به فیلم مستندی توجه کند. 
در نتیجه باید بگویم که این رفتار طبیعی بود و نگاه 
از بالا به پایینی نیســت، بلکه مسئله ای است که 
یک شــرکت با در نظر گرفتن منافع تجاری خود 
با محصولات مختلفش انجام می دهد. یعنی اگر 
یک فیلمی خیلی پرفروش باشد، خیلی دنبال آن 
می روند و همه جور امتیازی می دهند تا آن فیلم 
را بگیرند، اما اگر فیلمی برایشــان جذاب نباشد 
برعکس بوده و تهیه کننده باید دنبال آنها بدود و 
اصــرار کند تا فیلمش را به آنها بدهد. فیلم ما هم 
به طور پیش فرض مورد درخواست اکران آنلاین 
نبوده اســت، ما درخواست اکران آنلاین دادیم و 
خوشبختانه آنها هم پذیرفته اند. خوشبختانه برای 

فیلم ما تاکنون تبلیغ خوبی هم کرده اند.
شــکیبانیا در پاســخ به این پرسش که آیا 
باتوجه به اعلام حمایت از فیلم هایی که در دوران 

شیوع کرونا به صورت آنلاین اکران شده اند، این 
حمایت ها از ســوی سازمان سینمایی برای فیلم 
»جایی برای فرشــته ها نیست« نیز در نظر گرفته 
می شــود یا خیر نیز گفت: ســازمان سینمایی از 
فیلم هایی همچون »شــنای پروانــه« که در این 
دوران اکران شــده اند هم حمایت هایی کرد که 

آنهــا راضی به اکران فیلم خود شــدند. البته در 
مورد فیلم ما و هنروتجربه ای ها کاری هنوز انجام 
نشــده است. من فقط شــنیده ام که ممکن است 
بخواهند یک کمک مالی بکنند ولی این موضوع 
در حد شنیدن بوده و شخصا نمی دانم تا چه اندازه 
به واقعیت نزدیک اســت اما واقعیتی که الان در 

آن هستیم این بوده که به ما کمکی نشده است.
این تهیه کننده در ادامه اظهار داشت: البته ما 
برای اکران شرطی هم نداشتیم، به ما گفتند ممکن 
اســت مردم با دیدن فیلم تان مقداری امیدوار و 
حالشان خوب شود. می خواهید در این وضعیت 
فیلــم خود را اکران کنید؟ ما هم گفتیم بله. به هر 

ترتیب ما تهیه کننده مســتند هستیم. در سینمای 
تجاری تهیه کننده چند میلیارد ســرمایه گذاری 
کرده و چند ماه از ســرمایه گذاری اش گذشــته 
است. طبیعی بوده که او تا حدی به دنبال بازگشت 
سرمایه خود باشــد. اما در واقع اندازه رقم های 
هزینه کرد ما کوچک اســت. به عنوان مثال برای 
تولید این فیلــم ما کلا ۳۵۰ میلیون تومان هزینه 
کردیم. بنابراین ما تقاضایی مبنی بر اینکه این قدر 
به ما بدهید تا برای اکران بیاییم را نداشــتیم. به ما 
پیشــنهاد شد و ما هم قبول کردیم و اکران آنلاین 

را عقب انداختیم.
وی افزود: البته فکر می کنم عقب انداختن 
اکران آنلاین هم آســیبی به مــا وارد کرد. چون 
اگــر ما در همان ایام قرنطینــه اکران می کردیم، 
شانس خیلی بیشتری برای تماشا داشتیم. چون 
هم تبلیغاتمان به دســت مخاطبان می رسید، هم 
مشتری وقت و مجال بیشتری برای تماشا داشت. 
الان به هر حال آدم ها در دوندگی جبران روزهای 
تعطیل گذشته هستند و شرایط اقتصادی و روانی 
جامعه مطلوب نیست. اگرچه اگر فیلم ها را ببینند 
حالشان خوب می شود و انگیزه تلاش بیشتر پیدا 

می کنند ولی به شرطی که اول  فیلم ها را ببینند.
شکیبانیا در بخش دیگری از صحبت های 
خود نیز دربــاره قاچاق و پخش غیرقانونی این 
مستند توضیح داد: با فاصله ۴، ۵ ساعت از شروع 
اکران آنلاین، فیلم با تمام کیفیت ها در ســایت ها 
و کانال های مختلف موجود شــد.از تلگرام که 
نمی توانیم شــکایت کنیم ولی ســایت ها را به 
فیلیمو گزارش کردیم. منتها لازم اســت در این 
باره توضیح دهم. به هر ترتیب ما از نت فلیکس که 
بزرگتر و ثروتمندتر نیستیم؛ آن ها هم نمی توانند 
جلــوی دانلود و کپی غیرقانونی را بگیرند. نکته 
این است کسانی که نمی خواهند بلیت ۱۵ هزار 
تومانی را بخرنــد و حاضرند برای دانلود وقت 
صرف کنند و از سایتی که اینترنت آن چند برابر 
می افتــد،  فیلم را دانلود کننــد و ببینند، به نظرم 
به راحتی نمی توان این رفتار که ســبک زندگی 

آنهاست را تغییر داد.
وی افزود: در این شرایط هزینه دانلود کردن 
گران تر از تماشای فیلم در فیلیمو درمی آید. این 
موارد به آن معناســت که اساســا آنها مخاطب 
هدف ما برای فروش فیلم نیستند. آنها اگر نتوانند 

دانلود کنند هم چنین هزینه ای را به طور مستقیم 
پرداخت نمی کننــد. آنها حاضرند وقت صرف 
کنند و برای دانلود از اینترنتشــان به صورت آزاد 
از سرورهای خارجی هزینه کنند اما نمی خواهند 
بلیت خریداری کنند. در صورتی که هزینه دانلود 
به آن صورت نیز همین حدود ۱۰، ۱۵ هزار تومان 
می شــود. تازه وقت زیادی هم از شما می گیرد. 
گروهی از مخاطبان هســتند که وقتی بدانند در 
حال دزدی چیزی هســتند، کیــف می کنند. در 
صورتی که حواس شــان نیست در حال صرف 
هزینه بیشــتر هستند. شــخصا این کار را درک 
نمی کنم؛ در واقع حس می کنم به این طریق تنها 

این حس زرنگی که وجود دارد، ارضا می شود.
ایــن تهیه کننده در پایان گفــت: بنابراین 
این ها اصلا مخاطب هدف ما نیســتند. همانطور 
که نت فلیکس نگران دانلود آثارش نیست، ما هم 
نباید نگران این باشیم. من فکر می کنم اصلا برای 
مدیران نت فلیکس مهم نیســت که ایرانی هایی 
فیلم هایــش را دانلود می کنند، چــون ما اصلا 
مشتری نت فلیکس نیستیم. بنابراین بگذاریم اول 
برنــد ما جا بیفتد تا وقتــی فضای قانونی فراهم 
شــد، آماده باشــیم. در این شرایط فقط می توان 
بــه برندینگ و خوش نامی کــه می ماند اهمیت 
داد. چون اگر شــما فیلم خوبی ساخته باشید و 
فردی ببیند و در آینده یادش می ماند که شما فیلم 
خوبی ساختید. بر همین اساس من نگران دانلود 
فیلم نیســتم، چون کاری از دستمان برنمی آید. 
بنابرایــن ما دیدیم که این فیلم کپی شــد ولی به 

روی خودمان نیاوردیم.

گروه سینما و تلویزیون- بهرام ارک 
کارگردان ســینما ضمن تاکید بر عدم اکران 
آنلاین فیلم »پوست«، درباره نامناسب بودن 
وضعیت اقتصادی این روزهای ســینما از 
هنرمندانی گفت که با اندک سرمایه خود و 

بدون شناخت سراغ بورس رفته اند!
بهرام ارک کارگردان ســینما درباره 
شرایط این روزهای خود و برادر فیلمسازش 
گفت: چنــدی پیش بــرادرم بهمن دچار 
بیماری کرونا شــده بود اما حالا بهبود پیدا 
کرده و با امید شــمس مشغول به کار است. 
البته بهمن در بیمارستان بستری نشد، درواقع 
ماجرا این چنین بود که قرار بود فیلمبرداری 
پروژه امید شمس آغاز شود از همین رو همه 
تست دادند که تست بهمن مثبت شد و بهمن 
خود را قرنطینه کرد. اما در حال حاضر بهمن 
در پروژه امید شمس مشاور کارگردان است.

وی افزود: من و بهمن مشغول نگارش 
فیلمنامه جدید نیز هســتیم که درباره شاه 
طهماســب و یکی از نقاشان آن زمان است، 
البته این اثر تنهــا یک فیلم تاریخی صرف 
نیســت بلکه یک فیلم تاریخی افســانه ای 
اســت. به همین ترتیــب در حال حاضر 
مشــغول تحقیقات هستیم البته هنوز نامی 

برای این فیلم انتخاب نکرده ایم.
ارک درباره ســرانجام فیلم سینمایی 
»پوســت« هم بیان کــرد: پخش بین الملل 
این فیلم بر عهده محمد اطبایی اســت و با 
توجه به اینکه در شــرایط کرونایی هستیم 
فعلًا تصمیمی برای اکــران آن نگرفته ایم. 
در ایــن میان بــه نمایش آنلاین آن هم فکر 
نمی کنیم، چــون در آن صورت فیلم نابود 
می شود. ما دوست داریم »پوست« در سینما 
به نمایش دربیاید. البته من با نمایش اینترنتی 
آثار سینمایی مخالف نیستم ولی فکر می کنم 
»پوســت« فیلمی است که باید در سینماها 
دیده شود و واکنش مخاطبان را دریافت کرد.

روی فیلم هایــی که این روزها اکران 
شــده اند، چندان نمی شــود نام »اکران« را 
گذاشت و به لحاظ بازگشت سرمایه موفق 
نبوده اند چون در حال حاضر شرایط ویژه ای 
داریم. اگر همان فیلم ها در شرایط عادی به 
نمایش درمی آمدنــد اتفاقات بهتری برای 
آنها رخ می داد. »پوســت« هم فیلمی نیست 
که بتواند بازگشت آن چنانی سرمایه داشته 
باشــداین کارگردان درباره شــرایط اکران 
فیلم هایی که این روزها روی پرده ســینما 
هســتند، توضیــح داد: روی فیلم هایی که 

این روزها اکران شــده اند، چندان نمی شود 
نام »اکران« را گذاشــت و به لحاظ بازگشت 
سرمایه موفق نبوده اند چون در حال حاضر 

شرایط ویژه ای داریم. 
اگر همان فیلم ها در شــرایط عادی به 
نمایش درمی آمدنــد اتفاقات بهتری برای 
آنها رخ می داد. »پوســت« هم فیلمی نیست 
که بتواند بازگشت آن چنانی سرمایه داشته 
باشــد، چون یک اثر خاص هنری است که 

سوپراستار هم ندارد. 
شرایط کرونایی فعلی می تواند تأثیر 
ویژه ای روی »پوست« بگذارد. تصور کنید 
حتی فیلم هایی که سوپراستارهای زیاد و… 
دارند اکران خوبی در این شــرایط پیچیده 
نداشته اند. این وضعیت روی فیلم هایی که 
به صورت هنری و با هزینه کمتری ساخته اند 
دوچندان تأثیر می گــذارد. در حال حاضر 

حتی تبلیغی هم برای فیلم ها نمی شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر شــرایط 
ویژه ای روی ســینمای ما حاکم اســت که 
چــه به لحاظ تولیــد و چه به لحاظ اکران و 
جشنواره وضعیت مبهم و پیچیده ای داریم به 
طوری که حتی نمی توانیم متوجه شویم چه 
تصمیمی درست و چه تصمیمی غلط است 

اصلًا شاید اینکه ما نمی خواهیم »پوست« را 
اکران کنیم، تصمیم غلطی باشد. می خواهم 
بگویم باید به هر شــکل باید از این شرایط 

عبور کنیم.
کارگــردان »حیوان« بیــان کرد: این 
روزها در حرفه ســینما آنهایی که در پشت 
صحنه فعالیت دارند یا بازیگران درجه چندم 
هســتند، وضعیت خوبی ندارند. مگر چند 
پروژه در حال حاضر در تولید است؟ آنهایی 
هم که می تواننــد تدریس کنند با تعطیلی 
آموزشــگاه ها مواجه می شوند. وضعیت به 
گونه ای شده که برخی اهالی سینما با اندک 
پولی که در دســت دارند، به ســراغ بورس 
رفته انــد! یعنی هنرمندی که نمی داند اصلًا 
بورس چیست به ســراغش می رود چون 

واقعاً در این شرایط کاری نمی شود کرد.
وی در پایان اظهار کرد: به نظرم دولت 
باید بودجه ای برای ســینما در نظر بگیرد تا 
این هنر زنده بماند چه بسا اینکه بسیاری از 
هنرمندان به خاطر شرایط موجود، دور سینما 
و تئاتر را خط می کشند، چون خودشان را تباه 
شدگان این شرایط می بینند. در حال حاضر 
شرایط ناعادلانه ای بر فرهنگ و هنر حاکم 
است. من حتی در تبریز می بینم که خانه تئاتر 

تعطیل شــده و برای بچه های فیلم هم هیچ 
ســرمایه گذاری وجود ندارد. توصیه خود 
من به بچه هایی که از من ســوال می پرسند، 
این اســت که به عنوان یک حرفه به سینما 
نگاه کنند و اگر شــغلی دارند به آن بپردازند 

اما سینما را به عنوان یک سرگرمی جدی در 
نظر بگیرند. وضعیت هنر در کشــور ما در 
تمام اجزا خراب اســت که کرونا شرایط را 
پیچیده تر کرده، اولین آسیب این اوضاع هم 

به بچه های هنر رسیده است.

چرا »فورد در برابر فراری« با برد پیت و تام کروز ساخته نشد؟»مامان بزرگ« جشنواره سارایوو را افتتاح می کند

بهرام ارک مطرح کرد؛

تاثیر کرونا روی »پوست«

گروه ســینما و تلویزیون- بیست 
و ششمین جشــنواره فیلم سارایوو که از 
۲۴ تا ۳۱ مرداد در بوســنی و هرزگووین 
برگزار خواهد شــد، کارش را با نمایش 
فیلمی با عنــوان »فوکوس، مامان بزرگ« 

شروع می کند.
اولین اکران جهانی فیلم »فوکوس، 
مامان بزرگ« ساخته پی یر زالیکا کارگردان 
بوســنیایی به عنوان فیلم افتتاحیه بیست 
و ششــمین دوره جشــنواره بین المللی 
فیلم ســارایوو رقم می خــورد. بازیگران 
فیلم شامل یاسنا زالیکا، امیر هازی حافظ 
بگوویچ، آلما پریــکا، جادرانکا دوکیچ، 
ودرانا بوزینووچ هستند. این سومین فیلم 
بلند زالیکا است. فیلم های دیگر وی »فیوز« 
در ســال ۲۰۰۳ و »روزها و ساعت ها« در 

سال ۲۰۰۴ ساخته شدند.
در عین حال این سومین باری است 
که فیلم او آغازگر جشــنواره ســارایوو 

می شود. وی در این باره گفت: با تجربه ای 
که در این زمینه دارم باید برایم عادی شده 
باشد. اما نشــده. ترس این صحنه همان 
اســت که اولین بار بود، زیرا جشــنواره 
فیلم ســارایوو یکی از بهترین و مهمترین 

رویدادهای سینمایی است.

داســتان این فیلم کمــدی درام در 
آوریل ۱۹۹۲ می گذرد؛ وقتی شمار زیادی 
از اعضــای خانواده که در یوگســلاوی 
پراکنده بودند در بســتر مرگ مادرشان در 
سارایوو جمع می شوند. پیش بینی پزشک 
مبنــی بر اینکه مرگ وی ظرف چند دقیقه 

رخ می دهد به ساعت ها بدل می شود و بعد 
روزها ادامه می یابد. در این میان توطئه ها، 
کلک ها و حقه هاســت که برای تصاحب 
میراثــی که از مرگ پیــرزن باقی می ماند، 
مخصوصاً خانه بزرگ وی در ســارایوو، 
آغاز می شــود. این مادرسالار سالخورده 
هم با آخرین ناله هایش در این کار شرکت 
می کند و شــاید اصلًا همین اســت که او 
را زنده نگه می دارد. این فیلم نوامبر ســال 
پیش در سارایوو ساخته شد. در حالی که 
امسال میشل آزاناویسیوس رییس هیات 
داوران این جشنواره است، کارلو چاتریان 
مدیر جشنواره فیلم برلین، یادرانکا دیوکیچ 
بازیگر از کرواســی، سرادان گولوبوویچ 
کارگردان صرب و آندرا استاونهاگن مدیر 
بخش بازار جشنواره فیلم مورلیا هم دیگر 
اعضای هیات داوران را تشکیل می دهند. 
این رویداد سینمایی از ۱۴ تا ۲۱ اوت )۲۴ 

تا ۳۱ مرداد( برگزار می شود.

گروه سینما و تلویزیون- جوزف 
کوشینســکی کارگردان فیلم سینمایی 
»تاپ گان:ماوریک« قــرار بود در ابتدا 
فیلم ســینمایی »فــورد در برابر فراری« 
را کارگردانی کند اما پروژه به کارگردان 

دیگری رسید.
مســیری که فیلم سینمایی »فورد 
در برابر فراری«، برنده دو جایزه اســکار 
با حضور ســتارگانی مثل مت دیمون و 
کریســتین بیل طی کرد بســیار طولانی 
بود. آغاز ســاخت این پروژه به ســال 
۲۰۱۳ بــاز می گــردد زمانی که جوزف 
کوشینســکی کارگردان فیلم سینمایی 
»تاپ گان:ماوریک« برای ســاخت این 

پروژه انتخاب شده بود.
ایــن فیلــم »مثــل جهنــم برو« 
نامگذاری شد و قرار بود بر اساس کتابی 
به نوشــته »ای. جی. بیمی« ساخته شود. 
کوشینســکی در مصاحبه جدید خود 

می گویــد خیلی به آغاز تولیداین پروژه 
نزدیک شــده بود. این فیلم در مورد یک 
طراح به نام کارول شلبی و یک راننده به 
نام کن مایلز در ســال ۱۹۶۶ است. قرار 
بود برد پیت و تــام کروز بازیگران این 

فیلم سینمایی باشند.

کوشینسکی گفت: نمی گویم که به 
مرحله تولید رسیده بودیم، اما به نقطه ای 
رســیده بودیم که تام کروز و برد پیت را 
داشتم و هر دو فیلمنامه را خوانده بودند. 
اما نتوانســتیم بودجه را به آن میزانی که 
مورد نیاز بود برسانیم. با این حال هیجان 

زده شدم که نسخه ای شگفت آور از این 
فیلم ساخته شده است. او در ادامه گفت 
که قرار بود کروز نقش شلبی و پیت هم 

نقش کن مایلز را بازی کند.
پیش از آنکه کوشینســکی برای 
کارگردانی این فیلم انتخاب شــود، در 
برهــه ای از تولید این پروژه، مایکل مان 
به عنوان کارگردان انتخاب شده بود که 
البته در نهایــت جیمز منگولد این فیلم 
را به ســرانجام رساند.اکنون مایکل مان 
روی فیلمی ســینمایی در مــورد »انزو 
فراری، موســس شــرکت فراری« کار 
می کند که اعلام شــده بازیگر اصلی آن 

هم هیو جکمن خواهد بود.
فیلم ســینمایی »فــورد در برابر 
فراری« ۲۲۵ میلیون دلار در گیشــه های 
جهانی فروخت و کوشینسکی هم اعلام 
کرد کــه از طرفــداران واقعی این فیلم 

است.
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